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ACTA DE SESSIÓ DEL PLE DE L'AJUNTAMENT
23 / 2023

ASSISTENTS

Alcalde–president:
JORDAN FARNÓS, JORDI

Regidors i regidores:
ABELLÓ GINER, MARGARITA
ARNAU CASTRO, SERGI
BEL ALEMANY, LLUÍS
BEL GUERRERO, MARIA DOLORS
BEL HOMEDES, JAUME
BONFILL MORENO, JOAN CARLES
CABALLÉ TUDÓ, MARIA PILAR
CARDONA IBAÑEZ, YOLANDA
GRAU FERRER, VÍCTOR
LLEIXÀ FORTUÑO, MAR
OLOGARAY ARASA, ÒSCAR
PEDRET PIJOAN, ROGER
REHUES GRAU, ANNA
RIPOLL CASTELLÓ, MÒNICA
ROIGÉ PEDROLA, MERITXELL
RUPÉREZ MONREAL, SÒNIA
SOROLLA DURÁN, JORDI
TOMÀS AUDÍ, DOMINGO 
VALLESPÍ CERVETO, JOSÉ FRANCISCO
VIÑA ARIÑO, MARIA JESÚS

Secretari accidental:
GARCIA EGEA, MANUEL

Tortosa, essent les vuit hores i setze minuts del dia
deu d’octubre de  dos  mil  vint-i-tres,  prèvia
convocatòria  girada  a  l'efecte,  es  reuneixen  en
primera convocatòria al Saló de Sessions de la casa
consistorial,  els  membres  de  l'Excel·lentíssim
Ajuntament de Tortosa que al marge es relacionen,
a l’objecte de realitzar sessió extraordinària i urgent
sota el següent

ORDRE DEL DIA

Motiu de la urgència: Acompliment de terminis.

I. PART RESOLUTIVA

PRESIDÈNCIA

01 – Ratificació del caràcter urgent de la convocatòria.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02 –  Dictamen de proposta d’acord d’autorització d’endeutament a llarg termini a la societat municipal
Tortosa Salut, S.L. per import de 3.500.000,00 euros i concessió d’aval.

*-*-*

Intervenció del sr. Alcalde

«Excusar la presència del regidor  sr.  Joan Carles Bonfill,  que potser acaba incorporant-se d'aquí a una
estona.»

*-*-*
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I. PART RESOLUTIVA

PRESIDÈNCIA

01 – RATIFICACIÓ DEL CARÀCTER URGENT DE LA CONVOCATÒRIA.

Per la presidència sotmet a votació ordinària la urgència de la sessió,  i  el  Ple de l’Ajuntament acorda
aprovar-la amb vint vots a favor  corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de
JUNTS (9),  MT–PSC–CP (7),  ERC–AM (3)  i  CUP–AMUNT (1); cosa que suposa la  majoria  absoluta  del
nombre legal dels membres de la corporació.

GOVERNANÇA MUNICIPAL

02  –  DICTAMEN  DE  PROPOSTA  D’ACORD  D’AUTORITZACIÓ  D’ENDEUTAMENT  A  LLARG  TERMINI  A  LA
SOCIETAT MUNICIPAL TORTOSA SALUT, S.L. PER IMPORT DE 3.500.000,00 EUROS I CONCESSIÓ D’AVAL.

Per l’alcalde, Sr. Jordi Jordan Farnós, es presenta i se sotmet a debat del Ple el següent assumpte:

«L’empresa municipal Tortosa Salut S.L. és una empresa de capital íntegrament municipal de l'Ajuntament
de Tortosa.

El Consell d'Administració de la societat en data 4 d’octubre de 2023 ha acordat sol·licitar autorització al
Ple de l'Ajuntament per a la concertació d’un préstec a llarg termini per import de 3.500.00,00 d’euros, així
com d’atorgar aval envers el mateix, destinat a finançar el darrer pagament parcial del contracte de compra
venda de l’edifici de l’antiga Clínica La Aliança, subscrit entre Tortosa Salut S.L. i Clínica Terres de l’Ebre
SLU el 21 de gener de 2013, pel qual la societat va adquirir i es va subrogar en la titularitat del negoci que
Clínica Terres de l’Ebre SLU explotava.

D’acord  amb l’esmentat  contracte  la  societat  efectuava el  pagament  aplaçat  de l’edifici  mitjançant  el
pagament de 250.000,00€ anuals des de l’any 2016 fins al 2022, i el 30 de juny de 2023 el pagament
dels darrers 4.000.000,00€.

Per tal de fer front al pagament, la societat va tramitar expedient per la concertació d’una operació de
crèdit a llarg termini, havent-se presentat oferta per part de les entitats financeres Cajamar Caja Rural SCC,
Banc de Sabadell S.A., BBVA S.A. i Caixabank S.A.

El Consell d’Administració de la societat en data 23 de juny de 2023 va acordar sol·licitar la preceptiva
autorització i l’aval a l’Ajuntament que, en sessió tinguda pel Ple de l’Ajuntament de data 13 de juliol de
2023, no va ser aprovada.

Segons document que consta en l’expedient signat en data 3 d’octubre de 2023 entre la societat i  la
creditora respecte la temporalització del pagament fraccionat de l’import referit de 4.000.000,00€, s’ha
arribat a un acord fixant l’import de la primera fracció en la quantia de 3.500.000,00 euros.

Al propi expedient s'adjunta:

- Sol·licitud de Tortosa Salut S.L a l’ajuntament de Tortosa d’autorització a concertar una operació de crèdit
a llarg termini per import de 3.500.000,00 euros i de concessió d’aval.
- Certificat de l’acord adoptat pel Consell d’Administració de data 4 d’octubre de 2023 d’aprovació de la
concertació de l’operació de crèdit a llarg termini per import 3.500.000,00 euros.
- Ofertes de finançament sol·licitades.
- Informe del Pla de viabilitat econòmica i financera de Tortosa Salut S.L. signat pel Director Financer i
Directora Gerent relatiu a les condicions dels préstecs, proposant l’adjudicació a l’oferta considerada més
avantatjosa des d’un punt de vista econòmic financer i operatiu la formulada per l’entitat Cajamar Caja
Rural SCC, l'anàlisi  de la capacitat de Tortosa Salut S.L.  per  fer front a les obligacions futures que es
deriven de l’operació de préstec esmentada i que conté el quadre d’amortització de l’operació.
--Certificat de l’acord adoptat pel Consell d’Administració de data 4 d’octubre de 2023  d’aprovació de
l’esmentat informe del Pla de viabilitat econòmica i financera.
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Conforme l’anterior, i vist que l’oferta més avantatjosa és la formulada per l’entitat Cajamar Caja Rural SCC,
essent les condicions de l’oferta les següents:

- Import: 3.500.000,00 euros
- Tipus d’interès variable: Euribor a tres mesos més 0,67%
- Termini: 15 anys, inclòs 1 any de carència
- Sistema d’amortització: Francès
- Periodicitat liquidació: trimestral
- Tipus d’interès de demora: Tipus deutor vigent+2%
- Comissió d'obertura, d’estudi, d’amortització anticipada i cancel·lació : 0%
- Formalització amb intervenció notarial.

Vistos els informes de control  permanent no planificable núm. 806/2023, de data 6 d’octubre, i  núm
805/2023,  de  data  6  d’octubre,  emesos  per  la  Interventora  Accidental  de  l’ajuntament  relatius,
respectivament, a l’autorització de l’operació de crèdit a llarg termini i a la concessió de l’aval.

Atès el que disposen els articles 48 a 55 del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, i
especialment  l'article  54  on  estableix  que  les  societats  mercantil  dependents  necessitaran  la  prèvia
autorització del Ple de la corporació i informe de la Intervenció per la concertació d'operacions de crèdit a
llarg termini.

Vist  el  dictamen favorable de la  Comissió Informativa de governança municipal,  emès en sessió de 9
d’octubre de 2023.

Al Ple d’aquest Ajuntament es proposa adoptar els següents ACORDS:

Primer: Autoritzar a l’empresa municipal Tortosa Salut S.L. a concertar una operació de crèdit a llarg termini
per import de 3.500.000,00 euros per al finançament del darrer pagament parcial del contracte de compra
venda de l’edifici de l’antiga Clínica La Aliança, amb les condicions esmentades anteriorment.

Segon.- Concedir a l’esmentat societat l’aval sol·licitat per l’import de l’operació de crèdit.

Tercer- Notificar aquest acord a la societat Tortosa Salut S.L i a l’entitat Cajamar Caja Rural SCC.

Quart.- Comunicar l’esmentat aval a la Direcció General de Política Financera.»

*-*-*

Intervenció del Sr. Alcalde

«Passem,  per  tant,  al  punt  número  2,  en este  cas el  dictamen de proposta  d'acord  d'autorització  de
l'endeutament a llarg termini a la societat municipal Tortosa Salut SL per un import de 3 milions i mig
d'euros i la concessió d'aval. Per presentar la proposta té la paraula la regidora Sònia Rupérez, regidora de
Salut.»

Intervenció de la Sra. Rupérez

«Sí, bon dia, senyor alcalde, regidors i regidores. Com ja saben tots els aquí presents, l'empresa Tortosa
Salut va signar un contracte de compravenda de l'edifici l'antiga Clínica de l'Aliança en data 21 de gener
del 2013. En aquest contracte, Tortosa Salut efectuava un pagament ajornat de l'edifici mitjançant un
pagament de 250.000 euros anuals des de l'any 2016 fins al 2022. Hi havia temps fins al 30 de juny
d'aquest any, del 2023, per a fer front als 4 milions de pagament restants. 

El  Consell  d'Administració  de  data  23  de  juny  del  2023  va  acordar  sol·licitar  autorització  al  Ple  de
l'Ajuntament per a la concertació d'aquest préstec de 4 milions d'euros, destinats a finançar, com he dit, el
darrer pagament del contracte abans esmentat. I el Plenari que es va celebrar en data de 13 de juliol del
2023, no es va aprovar ni l'autorització per concertar l’operació de crèdit ni la concessió de l'aval per part
de l'Ajuntament. 
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Davant d'aquesta situació, i com vam dir des del minut següent a la finalització d'aquell ple, aquest equip
de govern juntament amb la gerència de la societat i els tècnics de l'Ajuntament hem estat treballant per a
poder trobar una solució per poder desencallar aquesta situació. 

És per això que hem estat negociant amb la creditora, actualment Nova Quintalia SLU i, a conseqüència
d'això, en data 30 d'octubre del 2023 es va signar entre les parts l'acord de fraccionament del pagament
de 4 milions d'euros pendent en dues parts, una de 3 milions i mig d'euros, que s'haurà de fer efectiu
abans del 16 d'octubre d'aquest any, i el restant, 500.000 €, que s'hauran de fer efectius abans del 30 de
juny de l'any que ve.

Per  tant,  un  cop  signat  aquest  acord  amb el  creditor,  se  celebra  el  Consell  d'Administració  el  dia  4
d'octubre d'aquest any, on s'informa d'aquest acord de fraccionament. Es vota la proposta d'aprovació de
la concertació del crèdit per 3 milions i mig, i es porta també per a la seva aprovació l'Informe del Pla de
viabilitat econòmica i financera. Dictàmens tots dos que són aprovats pel Consell d'Administració i, per
tant, el que sotmetem avui a votació és el següent. En primer lloc, autoritzar l'empresa Tortosa Salut a
concertar aquesta operació de crèdit de 3 milions i mig; i, en segon lloc, concedir a l'esmentada societat
l'aval sol·licitat per l'import de l'operació del crèdit. Moltes gràcies.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Moltes gràcies, senyora Rupérez. Ara té la paraula el senyor Arnau de la CUP.»

Intervenció del Sr. Arnau

«Gràcies, senyor alcalde. Bé, insistim en el que vam dir fa tres mesos i que avui tornem a votar al Ple. El
que  estem  votant  és  l'herència  del  govern  convergent  que  ha  patit  la  ciutat  els  últims  16  anys,  la
privatització dels serveis públics, el seu gran projecte. Però avui hi hem d'afegir que al llarg d'estos mesos
s'han hagut de pagar setanta mil euros d'interessos per la negativa de Junts per Tortosa de votar a favor
del que el seu mateix partit va pactar del seu propi projecte. I això és extremadament greu o si més no,
surrealista. 

I avui es torna a portar a votació un préstec de tres milions i mig d'euros, que acabaran sent quatre milions,
per al pagament final de la compra d'una clínica de titularitat pública, però que funciona com una empresa
privada. Una empresa privada que ha servit per degradar encara més la sanitat pública a Tortosa i a les
Terres de l'Ebre, incentivant que els veïns i les veïnes acaben pagant per a fer ús dels serveis sanitaris,
davant  de les dificultats de rebre una atenció adequada a la sanitat pública.  Una pública gratuïta en
llargues llistes d'espera i una privada molt més ràpida i de pagament. 

Fa molts anys que des de la CUP denunciem la no conveniència d'este model de gestió publicoprivat.
Defensar la sanitat pública vol dir defensar un major finançament, però també un canvi de model de gestió
on  tots  els  serveis  sanitaris  siguen  gestionats  de  manera  pública  i  seguint  criteris  mèdics  i  no  pas
empresarials. A més a més, contribuïx a la major manca de transparència i al clientelisme. Creiem que és
inadmissible que les mútues tinguin accés a tots els recursos públics de la Clínica Terres de l'Ebre a preus
irrisoris, per molt que ara s'haguen pujat. Els diners públics no han d'estar al servei de la sanitat privada. 

Per tot això, la CUP apostem per un canvi de model de gestió. La sanitat ha de ser cent per cent pública
perquè  implica  obtindre  més  beneficis  per  a  la  bona  gestió  dels  diners  públics,  no  pagar  IVA,  més
fiscalització, que no hi haga estructures de gerència doblades, etc., i, a més a més, creiem que hauria de
ser gestionada directament per la Generalitat perquè un ajuntament no té les eines per a fer una bona
gestió  dels  serveis  sanitaris  ni  de  fiscalitzar  la  seua  gestió,  que acaba funcionant  com una empresa
privada. 

És per això que des de la CUP apostem perquè el govern municipal cedisca la gestió de l'Hospital de Jesús i
de la Clínica Terres de l'Ebre al Departament de Salut, amb el manteniment de la plantilla actual i exigisca
a la Generalitat que tots els centres s'integren en un únic sistema de titularitat, gestió i provisió cent per
cent públiques, tal com vam fer al ple de juliol, sentim comunicar-los que el nostre vot avui no pot ser
favorable, no se'ns pot fer responsables de la decisió que va prendre unilateralment Convergència i Unió
sota el mandat de Ferran Bel. La defensa dels serveis públics de la sanitat pública és un dels nostres eixos
centrals de treball polític, però mantenim com a gest polític cap al govern i sent conscients que a través de
l'abstenció facilitem que es puga portar a terme el crèdit, perquè entenem que no es tracta d'una decisió
pròpia del govern municipal, però deixem molt clar el nostre rebuig a este model de privatització de la
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sanitat i esperem este compromís per part del govern municipal de traspassar esta gestió al CatSalut tal
com hem demanat.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Gràcies. Gràcies, senyor Arnau, Té la paraula la senyora Roigé.»

*-*-*

A les vuit hores i vint-i-cinc minuts s’incorpora a la sessió el SR. JOAN CARLES BONFILL MORENO.

*-*-*

Intervenció de la Sra. Roigé

«Gràcies, alcalde, regidors. Bon dia. Començo pel senyor Arnau. Senyor Arnau, vostè dona suport en este
govern. Vostè va fer alcalde el senyor Jordan i, per tant, la responsabilitat no ens la pot demanar a natros. I
en tot cas potser la té vostè, perquè al final això sí que és surrealista. Però, a més a més, té la clau d'este
govern. Té absolutament la clau d'este govern. Té la clau perquè s'apliquin les seues polítiques. Per tant,
vindre aquí a fer un discurs que en quatre anys no passarà res i tot continuarà igual, doncs acabarà sent
este xec en blanc que ja li vaig dir el passat mes de juny i que continuarà sent al llarg dels quatre anys,
perquè amb la Clínica no passarà absolutament res i continuarà amb les mateixes polítiques que s'estan
fent ara. Estès polítiques que han permès que la Clínica avui estiga oberta i que, sí, té raó, només ens vam
quedar sols natros, adquirint-la al seu moment. Però de fet, al final només acabem sent discursos buits de
cara a la galeria. Suposo que de cara als seus quedarà molt bé dient “Mira, jo avui he dit que es privatitza,
que la Clínica no ho comparteixo”, però les coses continuaran igual perquè al final vostè ho acaba votant
tot  exactament  igual,  i  no  passa  absolutament  res,  i  l'únic  que fa  és  continuar  fent  que este  govern
continués endavant sense aplicar les seues polítiques quan vostè té la clau i, per tant, això, suposo que la
gent ja ho veu des del primer dia. 

Quant al tema d'avui, començaré un cop més i ja és costum en este govern, reiterant les nostres queixes
per la urgència en la convocatòria. Portem deu plens. Porten vostès deu plens convocats des que és vostè
alcalde, senyor Jordan, i  5 d'ells han estat extraordinaris i  urgents.  Algun d'ells,  de vegades com avui,
convocats en menys de 24 hores. El d'avui es va convocar ahir a les tres i vint-i-vuit hores de la tarda, per
avui a les vuit i quart. Fet que demostra una falta de respecte als regidors i regidores d'esta corporació, i en
aquest cas de l'oposició. I per part nostra, del grup majoritari, suposo que amb la CUP van digué de pactar
les hores, em queixo del nostre grup,  pels deu regidors que per primera vegada hem d'anar mirant el
correu per veure si es convoquen o no es convoquen plens perquè no tenen ni la deferència d'avisar-nos
amb temps o d’intentar consensuar una data. 

Ahir  a  les  cinc,  quan alguns van sortir  de treballar,  van haver  d'organitzar  les  seves agendes,  buscar
professors  que el  substituïsquen,  per  avui  a  primera  hora  del  matí,  o  buscar  també arreglar  la  seua
agenda. Per tant, em sembla una falta de respecte i demostra també la improvisació d'este govern. La
meitat dels plens urgents i les comissions d'un dia per l'altre. 

Perquè este tema, tal com el porten, es podria resoldre al mes de juny, quan ja existia està solució. Però a
més, vostès tenen l'oferta des del mes d'agost, i a més convoquen Consell de la Clínica Terres de l'Ebre el
passat dimecres. Des del dimecres fins ahir a la tarda, que ens convoquen per avui a les 8 del matí.

Per tant, això només demostra incompetència en la gestió, perquè si no, no s'entén. Era urgent este tema
de resoldre? Sí, clar que era urgent, ho era el juny, també era urgent, i ho és fins avui a mitjans d'octubre,
perquè vostès tenen la solució que es planteja avui des del mes de juny. Però, a més a més, en tenien
dues de solucions, la primera ja haguéssim complert el termini establert de pagament. Era acceptar que no
s'havia dit la veritat. Acceptar que la situació de la Clínica era viable, era favorable i rectificar, com consta
al mateix expedient que avui ens estan presentant vostès. I ara en parlarem. Un informe que demostra que
la Clínica és viable, que no té cap forat, que no calia fer cap modificació pressupostària de 4 milions
d'euros, sinó fer front a l'últim pagament que ja sabíem des de feia deu anys, des del 2013, quan la vam
adquirir. Per cert, una adquisició ja ho ha dit el senyor Arnau, que no compta, no va comptar al seu moment
amb el suport del senyor Jordan ni amb el suport d'Esquerra Republicana, que si fos per vostès, avui la
Clínica estaria tancada. I ho saben. Per tant, molt omplir-se la boca d'anar defensant la Clínica. Però si fos
per vostès, avui no tindríem clínica municipal perquè ens vam quedar sols amb la seva adquisició. 
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I la següent solució que és la que plantegen ara, també la tenien al juny, perquè la solució que porten ara
existia el mes de juny, igual que existeix ara. Perquè no ens hem d’inventar res, aquesta oferta és agafar el
préstec i, per tant, partir-lo en dos. Per què no ho han fet al juny? Era tan fàcil com acceptar que la Clínica
no tenia cap forat o tramitar-ho com ara. Per què no ho han fet des del mes d'agost, que és quan tenien
l'oferta  del  préstec?  Perquè  des  del  dimecres  passat  han  passat  més  dies.  Això  ens  ha  costat  uns
interessos a la Clínica sense que calgués, per una falta de competència de gestió i per voler culpar a Junts
per Tortosa d'una responsabilitat que té el govern i no té l'oposició. Per culpa seua han hagut de passar
estòs mesos,  pagar uns  interessos.  I  vostès  aquesta  responsabilitat  només  els  ha servit  per  a poder
continuar escampant mentides sobre la nostra gestió a la Clínica Terres de l'Ebre. Però la veritat és molt
clara perquè els números són molt clars i només cal llegir l'informe que consta a l'expedient d'avui, que ha
estat elaborat, a més a més, en el seu mandat essent vostè, alcalde i president de Tortosa Salut. Era fàcil
no mentir. Era fàcil gestionar perquè en tot cas, el dia d'avui no estaríem aquí. 

I  veient l'informe que diu coses positives respecte a la Clínica de la nostra gestió,  sí  que voldria llegir
algunes de les parts del mateix informe i llegeixo textualment, diu l'informe que signen en el seu dia essent
vostè president “Pel que fa a l'increment de tarifes, en el quadre següent es relacionen els increments de
ple de preus negociats i implantats el 2023 envers els vigents el 2022 de les principals mútues, que fa que
en la Clínica Terres de l'Ebre, en este cas un 90 % de l'activitat. Si ens fixem en l'evolució de l'activitat en
diferents línies de negoci  de gener a juny de 2023 i  ho comparem amb el  22, observem una millora
substancial  en general,  que justifica les previsions  positives per  al  2023.  A  les  consultes  externes es
projecta una millora del 2,06, amb un increment del 3 % de les mútues. I pel que fa a les consultes de
CatSalut,  es preveu un increment del 7 %. En hospitalització s'observa durant els primers  6 mesos un
increment… d'un creixement del 14,67 i també una hospitalització d'un increment del 7,68. Pel que fa a
l'activitat quirúrgica, les dades de gener a juny són també molt superiors a les del 2022. La projecció de
l'any sencer ens indica uns increments d'entre un 13 i un 28 % pel que fa a cirurgia, per tant, l'activitat és
molt millor i molt més notable. D'acord amb les projeccions següents, la societat presenta tots els anys una
tresoreria final de signe positiu,  una vegada assumides les obligacions, interessos i amortitzacions del
préstec referit.” I acaba com a conclusió que “Vist l'escenari del punt anterior, es conclou que Tortosa Salut
serà capaç d'assumir les obligacions i pagaments que es deriven de la contractació del préstec.” 

Per tant, a l'expedient que vostè ha tramitat l'informe és claríssim: de gener a juny l'activitat ha incrementat
o tot el que és l'activitat econòmica ha incrementat. És viable, la Clínica pot assumir aquest pagament i la
Clínica no té cap forat ni cap problema econòmic i, per tant, vostè mateix, en el seu expedient, deixa clar
que allò que va dir de la Clínica, que la primera sorpresa que va trobar quan va arribar en este govern va
ser  un  forat  de  4  milions  d'euros,  era  una  mentida.  A  està  mentida,  malauradament,  l’hi  han seguit
bastants més. Però en tot cas les mentides tenen les potes curtes i la realitat és la que és. I els números
estan als informes que avui presentem i s'imposa cada dia. 

Per tant,  avui  votarem el  mateix  que a l'últim ple,  el  mateix  que aquells  que li  donen estabilitat.  Ens
abstindrem perquè avui ha seguit sense admetre que en aquell moment no va dir la veritat. Ha seguit
sense  parlar  amb nosaltres  d’este  tema,  i,  per  tant,  votarem el  mateix  que vam votar  al  darrer  ple,
reivindicant el paper de la Clínica i reivindicant el que diu este informe: que és viable i que ho era i que, per
tant, la clínica va ser una molt bona adquisició, una molt bona decisió per part del nostre govern.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Gràcies, senyora Roigé. Té la paraula la senyora Rupérez.»

Intervenció de la Sra. Rupérez

«En primer lloc, senyora Roigé, respecte a això que comentava vostè de la premura de la convocatòria tant
del Consell d'Administració com del Plenari d'avui, indicar-li que sí, realment ha sigut una… ha sigut una de
les més ràpides, i el mateix problema d'agenda que han tingut els seus regidors l’han tingut la resta de
regidors. Per tant, som 21 regidors aquí que tenim una vida professional a part, i hem de compaginar la
nostra vida professional amb aquesta responsabilitat per portar aquesta operació al més aviat possible. 

Per  això,  la  premura.  Vam estar  recepcionant  la  seva proposta  d’hora de ple.  No va ser  possible  per
diferents motius, però al final el que hem de tindre en compte és que cada dia que passa li costa uns
diners als tortosins i a les tortosines el fet de no tirar endavant aquesta operació. Per tant, els dies corrien i
els dies s'havien de fer els més curts possibles. Parla de mala gestió. Li recordo que si avui estem aquí és
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perquè el seu grup, el dia 13 de juliol, es va abstenir, tot i haver votat a favor del Consell d'Administració, i
al final el que va fer és abstenir-se. Després, però, es va abstindre per una raó solvent perquè estigués
d'acord vostè en alguns punts que portéssim a dictaminar en aquell moment? No, es va abstindre perquè
volia que el senyor Jordan, com ha dit vostè, es retractés de les declaracions que segons vostè va fer, va
dir, i que al mateix Plenari ja ens va dir que no s'havien fet i consta en acta. Per tant, ja es va retirar per
diversos motius el senyor Jordan, en aquell mateix plenari que no va fer declaracions a les quals vostè feia
referència. Per tant, va ser una abstenció per un motiu concret d'un desacord puntual, d'un dels punts a
dictaminar? No, va ser per una actitud seva que volia aquesta retractació per part del senyor Jordan. Per
tant, no ens parle de mala gestió perquè estem aquí pagant uns diners, com ha dit el senyor Arnau, vora
els 70.000 euros que els han costat als tortosins i a les tortosines. 

Ens comenta que teníem aquesta solució al juny. Evidentment que la teníem, però la solució en aquell
moment  no  passava  per  aquesta,  passava  per  aprovar  els  4  milions  inicials.  Ningú  es  va  plantejar
d'aprovar un préstec, en aquell moment, parcial de la quantitat pendent de pagar, s'havia d'aprovar els 4
milions. I així ho vam fer i així ho vam portar per al Ple del 13 de juliol. Per tant, l'opció aquesta és la que
vam començar a bastir el dia, el minut següent de tornar a sortir del Ple. I és la que hem anat treballant
fins avui. Tenim l'oferta del dia 31 de Cajamar, l’oferta econòmica, evidentment que ni més ni menys la
tenim el dia 31, però a part d'aquesta oferta econòmica, suposo que vostè sabrà que també calia altres
documents. S'havia de negociar també aquest fraccionament amb la propietària. No podíem fer nosaltres
una fraccionament  perquè  sense  buscar  les  condicions,  ni  sense  buscar  el  motiu  ni  sense  buscar  la
complicitat de la propietària, que en aquest cas és l'empresa Nova Quintalia. Per tant, per tot això pot
veure que hem estat treballant tot el mes d'agost per buscar la nova oferta econòmica de Cajamar.  

I, després, continuant amb els temes del Departament, dels tècnics d’aquí, de l'Ajuntament i juntament
amb la gerència i el personal de la Clínica vam continuar portant a terme aquest expedient i poder estar
avui aquí, aprovar-lo i poder desencallar aquesta situació, que li recordo que la tenim aquí perquè vostès el
dia  13 de juliol  es  van encallar  i  van dir  que no  volien...  Van votar  abstenció  perquè  volien aquesta
retractació de part del senyor Jordan. Analitzem els fets, si vol, també. Tenim un préstec que fa més de deu
anys que saben que l'han de pagar abans del 30 de juny del 2023. Val? Segons vostè, segons va dir al Ple
del juliol no el va portar llavors abans de les eleccions al Ple perquè va dir que ni la CUP ni Movem hi
haguessin votat a favor. Ara ja no podem saber que haguessin fet la CUP i Movem en aquest cas. Però bé,
a part d'això, també teníem el grup d'Esquerra Republicana, que també hi podia comptar per si l'haguessin
aprovat. I si no, també hagués pogut fer l'opció aquesta i buscar l'abstenció en lloc de la majoria absoluta.
Per tant, solucions n'hi havia ara i n'hi havia abans del 27 de maig. Bé, em sembla que ho he comentat tot.
Per tant, de responsabilitat li recordo que dic que nosaltres aquí hem fet la feina que tocava en el moment
que tocava. I si estem aquí avui pagant aquests interessos de gairebé 70.000 euros és perquè el dia 13 de
juliol vostè es va abstindre i, per tant, no va donar sortida a aquesta operació.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Gràcies, senyora Rupérez, té la paraula el senyor Arnau.»

Intervenció del Sr. Arnau

«Gràcies, senyor alcalde. Bé, senyora Roigé, estabilitat no vol dir sotmetre'ns a la voluntat d'altres grups
polítics. Vol dir acordar unes determinades qüestions en un govern del qual no formem part i en allò que
estem d'acord votar a favor i en el que no, prendre altres decisions. De fet, quan a vostè li interessa mos
diu que som…, diguéssim, que hem donat un xec en blanc i quan no, diu públicament que la CUP deixarà
penjat el govern municipal, això són o una cosa o l'altra, perquè o som els escolanets del PSC que diu vostè
o ho som tot el contrari. I llavors, a partir d'aquí, el que és evident és que el seu, diguéssim, el que estem
votant avui i que vam votar al juliol és, diguéssim, unes condicions que el seu partit polític és evident que
va pactar en el seu moment per la compra d'una clínica. Llavors, que vostès perquè aquell dia bufaven de
dalt i no estan d'acord en una cosa que ha dit el govern municipal, voten en contra d'allò que vostès han
acordat és surrealista. No és surrealista que la CUP hagi passat del no a l'abstenció com a gest polític cap
al govern municipal. Jo crec que s’entén, no?, l'argumentari que hem donat. Que no el vulgui escoltar o que
vulga mantindre el seu discurs que els hem donat un xec en blanc o que no, o que la CUP el deixarà penjat
és legítim, però és poc creïble. I el que és evident és que la seua abstenció aquell dia sobre una cosa que
vostès han pactat i que han votat a favor al Consell d'Administració perquè s’ha enfadat aquell dia en unes
declaracions, voten que no. Jo entenc que és irresponsable perquè és conseqüència de la seua acció de
govern, no?, que entenc que vostès se senten orgullosos i orgulloses. Llavors jo no entendria o mos podria
retreure  que  una  cosa  que  podríem  haver  estat  predicant  com  a  organització  política,  quan  s'ha  de
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materialitzar perquè no m'agraden les sabates que porta aquell dia el senyor Jordan, li vote que no, quan
és una cosa sobre la qual n’hem estat insistint durant anys com han fet vostès amb relació a la compra la
Clínica Terres de l'Ebre. Llavors, per això crec que no és equiparable la seua abstenció amb l’abstenció de
la CUP.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Gràcies, senyor Arnau. Té la paraula, senyora Roigé.»

Intervenció de la Sra. Roigé

«El  que…  Gràcies,  alcalde,  regidores,  regidors,  senyor  Arnau.  El  que  queda  clar  és  que  vostès  són
irrellevants, que és un xec absolutament en blanc i que no serveix per a aplicar en cap cas ni les seues
polítiques ara, ni servirà al llarg de tot el mandat. I el que sí que és surrealista és que vostès s'abstinguin
amb un préstec per a la Clínica Terres de l'Ebre. Per tant, això sí que és absolutament surrealista i que avui
estiguem  en  estès  condicions.  Però  en  tot  cas  ja  es  veurà  i  s'ha  vist  amb tot  el  mandat.  Igual  que
surrealista que vostès diguin que no es farà una pista de gel i que d'aquí dos mesos tinguem una pista de
gel  instal·lada,  igualeta que la  que teníem l'any  passat.  En tot  cas,  així  són com s'apliquen les seues
polítiques i com n'és de rellevant vostè a l'hora d'acceptar que este govern prengui decisions. 

En tot cas, contestant a la senyora Rupérez, no sabrem mai, diu, el que hagués passat si ho haguessin
portat abans. Jo sí que ho sé i crec que ho sap tothom, que vostès ho van votar tot en contra. I Esquerra
Republicana, a més a més, ho va anunciar així mateix el senyor Faura dient que també votaria en contra el
préstec. Per tant, en tot cas, és evident ell que hi havia, però, és que el termini era el 30 de juny i li vull
recordar de nou que nosaltres vam guanyar les eleccions i que, per tant, el nostre objectiu era continuar
estant a govern i que teníem tot l'expedient preparat. I també li avanço, perquè vostè ja ho sap, en tot cas,
que això hagués estat fet, perquè si no haguéssim tingut els suficients vots per tal de poder-ho portar a
terme, el que hauríem fet és el que fa vostè avui, fraccionar-ho, acordar-ho i tramitar-ho de manera més
diligent. No esperar quatre mesos a tindre la solució, i anar pagant interessos. Era tan fàcil com partir el
préstec, que és el que estan fent avui i, per tant, prendre està solució que no entenc perquè tarden quatre
mesos a fer-la. El que no té sentit és anar mentint, anar parlant, desprestigiant els altres i després buscar
la responsabilitat a la nostra bancada. El que ha de fer és buscar responsabilitats en aquells que els han
fet alcaldes, perquè en tot cas, vostès estan en minoria i, per tant, estar en minoria vol dir això. Estar en
minoria vol dir haver de sotmetre's a una qüestió de confiança, com ens va passar a natros, no tindre
pressupost molts anys, votar-ho tot en contra. I, per tant, això és el que passa quan s'està en minoria. Per
tant, a partir d'aquí el que han de fer és acceptar-ho. I saber també que mentint, criticant, dient coses que
no toquen, no s'aconsegueix el que es vol fer i, per tant, això ho tenien tan fàcil com haver dit i haver
reconegut que no hi havia un forat de 4 milions a la Clínica. 

Però en tot cas, l'estudi de viabilitat és claríssim. Ja ho hem llegit, ho hem explicat. La Clínica és viable.
Estem molt satisfets de la gestió de la Clínica dels últims deu anys. Estem molt satisfets que avui el govern
vulgui  continuar  també amb aquesta  gestió  i  que tiri  endavant  està Clínica que durant  tants anys ha
qüestionat, perquè realment la Clínica ens aporta no només uns serveis públics de qualitat a nivell de la
nostra ciutat, sinó també ens genera activitat econòmica a la nostra ciutat i és un referent d'una clínica
que dona servei no només a Tortosa i a les Terres de l'Ebre, sinó també al nord del País Valencià i al
Matarranya. Per tant, és importantíssim el paper de la Clínica i la seguirem defensant sempre.»

Intervenció del Sr. Alcalde

«Té la paraula senyora Rupérez.»

Intervenció de la Sra. Rupérez

«Molt bé. En primer lloc, agrair, agrair l'abstenció dels dos grups de l'oposició, bàsicament, sobretot a la
CUP, per la seva responsabilitat política que ha demostrat i de la qual estem molt agraïts, i a l'oposició
també per la seva abstenció, finalment. Comunicar també que dono les gràcies als tècnics de l'Ajuntament
i a la gerència i personal de la societat, que han estat treballant al costat nostre en aquests temps per
poder  arribar  a  aquesta  situació  de  préstec  que  permetrà  poder  pagar  gairebé  totalment  el  darrer
pagament de la compra de l'edifici de l’antiga Aliança. Moltes gràcies.»
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Intervenció del Sr. Alcalde

«Moltes gràcies, senyora Rupérez. En tot cas, m'agradaria acabar dient que és evident que si avui estem
aquí és perquè este govern s'ha trobat amb una herència. L'herència és haver de pagar estòs 4 milions
d'euros. És evident que avui estem autoritzant este endeutament fraccionat de 3 milions i mig d'euros i que
després haurem de fer front a l'altre mig milió d'euros i, per tant, ja com es va dir al seu moment, les frases
que es van comentar són les que eren i no són les que alguns volen dir. També és evident que si estem
aquí  és  perquè  es  va  bloquejar  per  part  de  l'oposició  una operació  que  s'hauria  pogut  fer  en  aquell
moment, però en tot cas, finalment avui hem pogut donar resposta i sortida a aquella situació. Agrair
també als tècnics de l'Ajuntament, als tècnics de Tortosa Salut i a totes les persones que han fet possible
que avui estiguéssim aquí i poguéssim votar o tirar endavant aquesta votació per a fer front al pagament
de la Clínica Terres de l'Ebre. Des del govern continuarem treballant en està línia. Agrair especialment
també a la CUP la seua responsabilitat.»

*-*-*

Sotmès l’assumpte a votació ordinària, el Ple de l’Ajuntament acorda aprovar la proposta amb deu vots a
favor, corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de MT–PSC–CP (7) i ERC–AM (3);
i onze abstencions corresponents als membres de la corporació dels grups municipals de JUNTS (10) i
CUP–AMUNT (1).

*-*-*

I sense cap més assumpte per tractar, el senyor president aixeca la sessió a les vuit hores i quaranta-cinc
minuts, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta.

El secretari accidental Vist i plau
sgMGE L’alcalde

sgJJF
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